
Czy na ulicach b´dzie ciemno?
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Przypomnijmy, ˝e w ubieg∏ym roku Energa wy-
dzieli∏a nowà, samodzielnà spó∏k´ Energa OÊwietle-
nie, której przekazano uliczne latarnie i obs∏ugujàcà
je sieç energetycznà. Nikt jednak nie spodziewa∏ si´,
˝e dzi´ki tej reorganizacji, gminy b´dà mia∏y proble-
my finansowe. Istnieje bowiem obawa, ˝e na ulicach
zapadnà ciemnoÊci, gdy˝ nikogo nie b´dzie staç na
p∏acenie tak ogromnych rachunków.

Podwy˝ka najbardziej dotyka Ciechocinek. Op∏aty
za konserwacj´, remonty i modernizacj´ sieci oÊwie-
tleniowej majà wzrosnàç blisko o 700 procent. A˝ ta-
kich pieni´dzy w bud˝ecie nikt nie przewidzia∏. Co
w zamian? Przeglàdy urzàdzeƒ co cztery lata, a nie co
rok oraz deklaracja, ˝e na g∏ównych ulicach mo˝e si´
nie Êwieciç co dziesiàta lampa, a na bocznych - co pià-
ta.

7 marca w Klinice Uzdrowiskowej „Pod T´˝niami”
w Ciechocinku zosta∏o zorganizowane kolejne spotka-
nie z udzia∏em zarzàdu spó∏ki Energa OÊwietlenie.

Wzi´li w nim udzia∏ parlamentarzyÊci, Wicemarsza∏ek
Sejmu Ewa Kierzkowska, Wicemarsza∏ek Sejmu Jerzy
Wenderlich, pos∏owie na Sejm: Marzenna Drab, ¸ukasz
Zbonikowski, Marek Wojtkowski oraz senator Jan Wy-
rowiƒski. Poparcia samorzàdowcom udzielili tak˝e
pos∏owie: Tomasz Lenz, Gra˝yna Ciemniak oraz Anna
Baƒkowska.

W spotkaniu, ku zaskoczeniu zapraszajàcego - Bur-
mistrza Ciechocinka - uczestniczyli przedstawiciele
blisko osiemdziesi´ciu miast i gmin z siedmiu woje-
wództw obj´tych obszarem dzia∏ania spó∏ki Energa
OÊwietlenie. Podczas niezwykle merytorycznej dysku-
sji strony przedstawi∏y swoje stanowiska. Z satysfak-
cjà odnotowaç nale˝y uelastycznienie postawy spó∏ki,
dotyczàcej postulatów Porozumienia Ciechociƒskiego,
które zosta∏o zawarte 27 stycznia br.

Przypomnijmy, ˝e samorzàdowcy dà˝à do zobiek-
tywizowania i urynkowienia cen us∏ug za konserwacj´
urzàdzeƒ oÊwietleniowych. Opowiadajà si´ z stwo-

Samorzàdowcy nadal walczà z próbà narzucenia skrajnie niekorzystnych warunków Êwiadczenia
us∏ug konserwacyjnych przez spó∏k´ Energa OÊwietlenie z Sopotu.
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Co z prywatyzacjà polskich uzdrowisk?
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W poprzednim numerze „Zdroju Ciechociƒskiego”
informowaliÊmy Paƒstwa  o obradach Walnego Zgro-
madzenia Stowarzyszenia Gmin Uzdrowiskowych RP,
które w roku bie˝àcym zorganizowano w Wieliczce.
Wybór miejsca nie by∏ przypadkowy, bowiem ta urok-
liwa miejscowoÊç ubiega si´ o status uzdrowiska.

Podczas posiedzenia delegatów - cz∏onków SGU
omawiana by∏a m.in. sprawa prywatyzacji polskich
uzdrowisk. Pierwszym uzdrowiskiem, które zosta∏o
w naszym kraju sprywatyzowane, by∏ Na∏´czów.

Obecnie plan prywatyzacji przygotowany przez Mi-
nisterstwo Skarbu Paƒstwa objà∏ 25 uzdrowisk, z któ-
rych 9 ju˝ zosta∏o sprywatyzowanych. Sà to spó∏ki uz-
drowiskowe: Cieplice, Wieniec, Po∏czyn Zdrój oraz
Zespó∏ Uzdrowisk K∏odzkich. Nowym w∏aÊcicielem
Zespo∏u Uzdrowisk K∏odzkich S.A. zosta∏ KGHM I
FIZAN (KGHM I Fundusz Inwestycyjny Zamkni´ty Ak-
tywów Niepublicznych). WartoÊç przeprowadzonej
transakcji wynios∏a 138,2 miliona z∏otych.

W chwili obecnej toczy si´ 9 kolejnych procesów
prywatyzacyjnych, które dotyczà m.in. Âwieradowa,
Kamienia Pomorskiego, Szczawna-Jedliny i Przerzeczy-
na. W przypadku tej grupy uzdrowisk nale˝y oczeki-
waç zakoƒczenia procedur prywatyzacyjnych do koƒca
pierwszego pó∏rocza br. Przygotowaniem do rozpo-
cz´cia negocjacji w sprawie sprzeda˝y obj´te sà kolej-
ne uzdrowiska, takie jak: Rabka, Iwonicz, Konstancin
czy Horyniec.

Z informacji przekazanej przez zast´pc´ Dyrekto-
ra Departamentu Prywatyzacji w Ministerstwie Skar-
bu wynika, ˝e wszystkie procedury prywatyzacyjne od-
bywajà si´ w drodze negocjacji. Ministerstwo stoi
bowiem na stanowisku, ˝e taka forma zbycia pozwala
na korzystne uzgodnienia pakietów socjalnych dla pra-
cowników oraz okreÊlenie pakietów inwestycyjnych,

tj. okreÊlenie nak∏adów, jakie nabywca poniesie na
rozwój i podniesienie standardu zakupionych obiek-
tów w okreÊlonym przedziale czasowym.

Uczestnicy zgromadzenia zostali poinformowani,
˝e zgodnie z przyj´tym harmonogramem, do wakacji
wszcz´te zostanà wszystkie procesy prywatyzacyjne
w stosunku do pozosta∏ych wytypowanych do zbycia
spó∏ek uzdrowiskowych.

Z procesu prywatyzacji - decyzjà Ministra Skarbu
- wy∏àczono kilka uzdrowisk: Uzdrowisko Busko-Zdrój
S.A., Uzdrowisko Krynica - ˚egiestów S.A., Uzdrowis-
ko Làdek- D∏ugopole S.A., Uzdrowisko Rymanów S.A.,
Uzdrowisko ÂwinoujÊcie S.A., Uzdrowisko Ko∏obrzeg
i Przedsi´biorstwo Uzdrowisko Ciechocinek S.A. Grupa
ta posiadaç b´dzie charakter uzdrowisk narodowych.

Wydawaç si´ mo˝e, i˝ jest to rozwiàzanie korzystne
dla tych spó∏ek. Obawy wzbudzi∏a jednak informacja,
˝e zgodnie z za∏o˝eniami Ministerstwa Skarbu i Minis-
terstwa Finansów, nie b´dà one mog∏y liczyç na wspar-
cie finansowe z bud˝etu paƒstwa. By∏aby to bowiem
pomoc publiczna, a takiej nie dopuszczajà dyrektywy
Unii Europejskiej.

Oznacza to, ˝e zmieni∏y si´ za∏o˝enia z 2003 roku,
w myÊl których 80 % Êrodków pozyskanych z prywaty-
zacji uzdrowisk mia∏o byç skierowanych na potrzeby
uzdrowisk narodowych.

Co zatem b´dzie lepszym rozwiàzaniem dla przy-
sz∏oÊci polskich uzdrowisk, prywatny kapita∏ i sprywa-
tyzowane spó∏ki uzdrowiskowe, czy mogàce liczyç tyl-
ko na siebie, potrzebujàce ogromnych Êrodków finan-
sowych uzdrowiska narodowe? Odpowiedê poznamy
zapewne w ciàgu kilku najbli˝szych lat.
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rzeniem mo˝liwoÊci prawnych organizowania przez
gminy przetargów na Êwiadczenie us∏ug w tym zakresie.
Ponadto stanowczo sprzeciwiajà si´ próbom zakazy-
wania przez Energ´ OÊwietlenie organizacji przez gmi-
ny przetargów na dostaw´ energii elektrycznej do ce-
lów oÊwietleniowych do lamp stanowiàcych w∏asnoÊç
spó∏ki. Samorzàdowcy protestujà tak˝e przeciwko
utrudnianiu gminom rozbudowy w∏asnego systemu
oÊwietlenia ulicznego. Chcà ponadto zainicjowaç
proces zmian legislacyjnych, w tym prawa energe-
tycznego w taki sposób, aby przepisy jednoznacznie
okreÊla∏y ich prawa i obowiàzki w stosunku do oÊwiet-
lenia ulicznego, zw∏aszcza w relacjach ze spó∏kami
energetycznymi. Dà˝y si´ te˝ do tego, aby gminy po-
nosi∏y tylko koszty oÊwietlenia dróg gminnych.

Du˝e nadzieje samorzàdowców wià˝à si´ z dekla-
racjami parlamentarzystów, którzy nie tylko wystàpili
z interpelacjami poselskimi (Lenz, Wenderlich, Zbo-

nikowski), ale poparli tak˝e  dzia∏ania samorzàdów
w kwestiach dotyczàcych nowelizacji ustawy - Prawo
energetyczne.

Niewàtpliwym sukcesem Porozumienia Ciechociƒ-
skiego jest równie˝ fakt z∏o˝enia przez prezesa spó∏ki
Energa OÊwietlenie deklaracji zaakceptowania pro-
pozycji odp∏atnoÊci za konserwacj´ urzàdzeƒ oÊwietle-
niowych, przed∏o˝onej przez samorzàdy, tj. 6 z∏ + VAT
od jednego punktu Êwietlnego miesi´cznie (przypomi-
namy, ˝e pierwsza propozycja spó∏ki to 17 z∏ + VAT).

 W najbli˝szym czasie Porozumienie Ciechociƒskie
planuje spotkanie, podczas którego zaakceptowane
zostanà propozycje zmian do ustawy - Prawo ener-
getyczne, które przed∏o˝one zostanà Marsza∏kowi
Sejmu.
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